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Protokół z V Walnego Zgromadzenia Sprawozdawczo – Wyborczego  

Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej, 

które odbyło się w dniu 20 kwietnia 2012r. w Kobylnicy 

 

1. V Walne Zgromadzenie otworzył witając członków Stowarzyszenia oraz zaproszonych 

gości Przewodniczący Zarządu Stowarzyszenia Pan Leszek Kuliński.  

 

2. Przystąpiono do wyboru Przewodniczącego i protokolanta Walnego Zgromadzenia. Zebrani 

jednogłośnie wybrali na Przewodniczącego  Walnego Zgromadzenia Pana Tomasza 

Koprowiaka, a na protokolanta Pana Jana Plutowskiego. 

 

3. Przewodniczący Walnego Zgromadzenia odczytał proponowany porządek obrad, który 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Jednogłośnie zatwierdzono protokół z obrad ostatniego Walnego Zgromadzenia z dnia 11 

kwietnia 2011r. 

 

5. Na podstawie listy obecności Przewodniczący Zarządu Stowarzyszenia oraz 

Przewodniczący obrad stwierdzili kworum do ważności obrad i podejmowania uchwał. 

 

6,7. Przewodniczący obrad Walnego Zgromadzenia zaproponował zgłaszanie kandydatów do 

komisji Uchwał i Wniosków oraz Komisji Skrutacyjnej. 

       Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono następujących kandydatów: 

1) Pan Zbigniew Szczepański, 

2) Pan Adam Marciniak, 

3) Pan Franciszek Kupracz. 

      Skład Komisji przyjęto jednogłośnie. 

      Do komisji Skrutacyjnej zgłoszono następujących kandydatów: 

1) Pan Jan Szlufik, 

2) Pan Janusz Bojkowski, 

3) Pan Ryszard Stachowiak. 

Skład Komisji przegłosowano przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Zarządu Stowarzyszenia za rok 2011 złożył Przewodniczący 

Zarządu – Pan Leszek Kuliński. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu obrad V 

Walnego Zgromadzenia. Pan Przewodniczący podkreślił,  że przedstawiciele 

Stowarzyszenia są członkami różnych organizacji zajmujących się ekologią i energetyką 

odnawialną, gdzie reprezentują interesy Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii 

Odnawialnej. Przedstawiciele pracują w zespołach Polskiej Akademii Nauk, Akademii 

Medycznej w Szczecinie. Współpracują z komisjami sejmowymi, senackimi, z Polską Izbą 

Gospodarczą Energii Odnawialnej, Polskim Stowarzyszeniem Energetyki Wiatrowej. 

 

    Przewodniczący Zarządu podziękował członkom Stowarzyszenia oraz zaproszonym gościom  

    za przybycie: Dziękuję Panu Zbigniewowi Konwińskiemu – Posłowi na Sejm RP za udział w     

   dzisiejszym V Walnym Zgromadzeniu i mam nadzieję, że Pan Poseł będzie w Parlamencie    
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    wspierał nasze Stowarzyszenie. Dziękuję wszystkim koleżankom i kolegom, Dyrektorowi naszego   

   Biura za współpracę jako ustępujący Przewodniczący Zarządu. Żałuję, że w trakcie kadencji nie  

   udało się załatwić po naszej myśli kwestii podatków od elektrowni wiatrowych. 

 

9. Przewodniczący obrad poprosił dyrektora Biura Stowarzyszenia - Pana Jana Hasiuka               

o złożenie sprawozdania finansowego za rok 2011. Sprawozdanie zostało załączone                 

do protokołu obrad. 

          Dyrektor Biura poinformował dodatkowo o sprawach organizacyjnych związanych                

z uruchomieniem Biura oraz o działaniach informacyjnych, analizach nowych przepisów 

prawnych. 

 

10. Z upoważnienia Komisji Rewizyjnej opinię na temat złożonego sprawozdania finansowego 

przedstawił Przewodniczący Komisji – Pan Franciszek Koszowski. Przewodniczący złożył 

wniosek o udzielenie absolutorium ustępującemu Zarządowi Stowarzyszenia. Dokument 

został załączony do protokołu obrad. 

 

11.Przewodniczący obrad Pan Tomasz Koprowiak otworzył dyskusję nad złożonymi 

sprawozdaniami. 

 

   Pan Jan Szlufik – Wójt Gminy Malechowo : W gminie Malechowo współpraca samorządu z 

inwestorami farm wiatrowych trwa od 2003 roku. Póki co nic się jednak nie dzieje. Jest opór 

nielicznej grupki mieszkańców, którzy negują budowę elektrowni wiatrowych. Sześciu mieszkańców 

zaskarżyło do WSA uchwałę Rady Gminy zatwierdzającą miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego, umożliwiającą budowę farm. NSA odrzucił wniosek naszej Gminy o oddalenie 

skargi. Efekt jest taki, że prace nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego trzeba 

rozpocząć od nowa, a inwestorzy uciekają z naszej gminy do sąsiednich. 

 

   Pan Sławomir Ziemianowicz – Starosta Słupski podkreślił, że powiat słupski przywiązuje dużą 

wagę do inwestycji wiatrakowych i jako Starosta wspiera je osobiście. Jednak podejście 

społeczeństwa do tych inwestycji różni się w poszczególnych częściach Polski. Proces prawny 

dotyczący uchwalenia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego uwzględniających 

budowę farm wiatrowych jest skomplikowany. Procedury administracyjne są długotrwałe. Jako 

Starostwo szukamy tzw. dobrych praktyk dotyczących m.in. realizacji siłowni wiatrowych, ogniw 

fotowoltaicznych itp. Uważam, że powinien zmienić się system prawny. Skoro inwestor ma środki 

finansowe na promocję i realizację przy okazji inwestycji innych zadań to dlaczego w świetle prawa 

nie można ich wykorzystać na te cele? Trzeba to usankcjonować i nie straszyć samorządów 

służbami specjalnymi. Dzięki takim inwestycjom, np. naprawy dróg, społeczeństwo podnosi swój 

status społeczny. Życzę powodzenia w działaniach Stowarzyszenia. 

 

   Pan Zbigniew Konwiński – Poseł na Sejm RP – Trwają prace nad ustawami dotyczącymi 

energii odnawialnej. Życzę powodzenia i deklaruję wolę współpracy. 

 

   Pan Sławomir Koruc – Zastępca Wójta Gminy Brzeżno : Informacyjnie powiem, że mieliśmy w 

99% zamknięty temat budowy farmy wiatrowej i niestety na terenie lotniska w Świdwinie jest radar,  

nie możemy w promieniu  20 km lokalizować siłowni wiatrowych. Mówię o tym, bo może któryś z 

kolegów ma podobny problem. 
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   Pan Franciszek Koszowski – Wójt Gminy Pruszcz : Mam prośbę do Pana Posła Konwińskiego. 

Firma budująca elektrownie wiatrowe wystąpiła do ENEA o zgodę na odbiór energii. ENEA podała 

warunki trudne do spełnienia, m.in. budowę linii energetycznej za 16 mln zł i wciąż czekamy na ich 

konkretną decyzję. Kiedy interweniowałem telefonicznie, powiedziano mi, że nie jestem stroną. 

Wiem, ze trwają prace nad ustawą o energii odnawialnej, proszę uwzględnić                            te 

sprawy, określić terminy na udzielenie odpowiedzi przez dystrybutorów energii. Na etapie 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ENEA nie wniosła uwag. 

Inwestor stracił już rok czekając na jej decyzję. Nie mamy żadnych problemów z opinią 

mieszkańców. 

 

   Pan Leszek Kuliński – Przewodniczący Zarządu SGPEO :Uczestniczyliśmy wspólnie z innymi 

członkami Zarządu w kilkudziesięciu spotkaniach z mieszkańcami innych gmin, służąc radą i 

zdobytym doświadczeniem. Pewna Pani w gminie Kobylnica nie protestowała przeciwko 

elektrowniom wiatrowym, a w Malechowie, gdzie też ma grunty, oprotestowała miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego. W niektórych gminach dochodzi wręcz do rękoczynów. 

Wójtowie otrzymują SMS-y z groźbami. Próby budowy elektrowni wiatrowych były powodem 

porażek kandydatów w wyborach samorządowych. Polska najprawdopodobniej nie wywiąże się ze 

swoich zobowiązań wobec Unii Europejskiej pod kątem produkcji energii ze źródeł odnawialnych i 

ograniczenia emisji gazów cieplarnianych. Gmina Kobylnica  ma wpływy 5,5 mln zł rocznie z tytułu 

podatków za farmy wiatrowe. Łącznie będziemy mieć 220 MW zainstalowanej mocy w wiatrakach i 

solarach.  

 

 Pan Ryszard Stachowiak – Wójt Gminy Sławno Realizujemy trzy projekty budowy farm 

wiatrowych. Jedna z nich już funkcjonuje. Otrzymałem dużą pomoc ze strony Prezesa Zarządu – 

Pana Leszka Kulińskiego. W działalności naszego Stowarzyszenia brakuje mi konferencji, spotkań z 

przedstawicielami inwestorów, planistów, odbiorców energii itd. W roku 2010 przyjęto ustawę, 

która wspiera działalność telekomunikacyjną. Światłowód nie jest już elementem budowli. Jak 

obliczyłem nasza gmina straciła na zmianie przepisów 45 tys. zł podatku. Mam problem  z gruntami 

przeznaczonymi pod zabudowę siedliskową. Właściciele mogą blokować budowę farm wiatrowych. 

Jak słyszałem gmina Kobierzyce musi zapłacić odszkodowanie właścicielom działek za zmianę 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i wynikłe stąd konsekwencje. 

 

   Pan Jan Hasiuk – Dyrektor Biura SGPEO : Proponuję uruchomić na naszej stronie 

internetowej bank dobrych, jak i złych praktyk związanych z procedurą uchwalania miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego, budową farm wiatrowych, biogazowni itp.  Pan 

Przewodniczący Zarządu będzie 24 kwietnia w Senacie RP i przekaże komisji senackiej wnioski 

wynikające z dyskusji.  
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 Pan Jan Sieńko – Doradca Zarządu Polskiej Izby Gospodarczej Energii Odnawialnej : 

 W 2001 roku, będąc posłem na Sejm RP pracowałem nad Strategią Rozwoju Energii 

Odnawialnej dla Polski. Stąd wiem jak przewlekłe są procedury legislacyjne, dużo zależy                        

od stanowiska i działalności przedstawicieli samorządu i oczywiście samego społeczeństwa. 

Uważam, że jedynym sojusznikiem inwestorów są samorządowcy. Przecież dzięki tym inwestycjom 

miejscowi przedsiębiorcy mają pracę, często są podwykonawcami robót. W imieniu Polskiej Izby 

Gospodarczej Energii Odnawialnej podkreślam, że widzimy w Was sojuszników, działajmy razem. 

Ktoś za plecami chce wprowadzić nową ustawę o energii odnawialnej, brak jest transparentności i 

działań w kierunku poprawy bilansu energetycznego kraju. Do 2020 roku mamy ograniczyć emisję 

CO2 i siarki, uważam, że Polska nie zdąży na czas. Oceniam, że słaby jest poziom edukacji 

społeczeństwa dotyczący wykorzystania energii ze źródeł odnawialnych. Polska Izba Gospodarcza 

Energii Odnawialnej liczy na współpracę ze Stowarzyszeniem Gmin Przyjaznych Energii 

Odnawialnej. Będziemy zapraszać Was na targi, konferencje itp. 

   Przewodniczący obrad zaproponował, aby dalszą dyskusję przenieść po punkcie 15, 16 i 17. 

 

12. Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia sprawozdania                        

z działalności Stowarzyszenia za 2011 rok. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

13. Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

Stowarzyszenia za rok 2011. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

14. Walne Zgromadzenie przyjęło jednogłośnie uchwałę o udzieleniu absolutorium Zarządowi 

Stowarzyszenia. Przewodniczący obrad podziękował za akt głosowania i udzielenie 

absolutorium.  

 

15. Zgłoszono tylko jedną kandydaturę na Przewodniczącego Zarządu Stowarzyszenia – Pana 

Leszka Kulińskiego. 

 

16. Pan Leszek Kuliński zaproponował do składu Zarządu Stowarzyszenia dotychczasowych 

jego członków, ponieważ wykazali się zaangażowaniem i posiadają doświadczenie: 

1) Pan Henryk Lubocki – Zastępca Wójta Gminy Będzino, 

2) Pan Zbigniew Szczepański – Wójt Gminy Chojnice, 

3) Pan Tomasz Koprowiak – Burmistrz Miasta i Gminy Kisielice, 

4) Pan Piotr Woś – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino, 

5) Pan Janusz Piechocki – Burmistrz Miasta i Gminy Margonin, 

6) Pan Zdzisław Pietrowski – Wójt Gminy Mysłakowice. 

   Zaproponowano i przegłosowano jednogłośnie wniosek o zamknięcie listy kandydatów. 

 

17. Do Komisji Rewizyjnej zgłoszono następujących kandydatów: 

1) Pan Tadeusz Kowalski – Wójt Gminy Kołobrzeg, 

2) Pan Franciszek Koszowski – Wójt Gminy Pruszcz, 

3) Pan Janusz Bojkowski – Wójt Gminy Postomino. 

Zgłoszono wniosek o zamknięcie listy kandydatów. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

   Na miejsce Pana Bojkowskiego zaproponowano do Komisji Skrutacyjnej Pana Franciszka 

Kupracza. Zebrani przyjęli tę zmianę jednogłośnie (Pan Bojkowski kandyduje do Komisji 

Rewizyjnej). 



5 
 

 

18. Pan Leszek Kuliński zaproponował, aby w międzyczasie zaprezentować „Program 

wykorzystania energii słonecznej na terenie Gminy Kobylnica”. Projekt zaprezentowała Pani 

Marta Prezlata – pracownik Urzędu Gminy Kobylnica. 

 Pan Leszek Kuliński omówił historię realizacji projektu; prowadzone rozmowy, praca nad 

projektami umów :  Odbyły się trzy spotkania z mieszkańcami, prezentacja sprzętu. Było wiele 

pytań i wątpliwości. Pierwotnie zgłosiło się 550 osób chętnych do udziału w projekcie. 

Współpracowała z nami Gdańska Fundacja Poszanowania Energii. W międzyczasie Marszałek 

Województwa Pomorskiego zmienił reguły realizacji projektu – montaż nie zaliczał się już do 

kosztów kwalifikowanych, stąd część osób wycofała się z projektu. Szczęśliwie jednak można 

powiedzieć, że projekt został zrealizowany. Realizujemy kolejny, dotyczący montażu lamp 

solarnych. 

   Przewodniczący obrad Pan Tomasz Koprowiak zapytał, czy są znane zasady głosowania, 

rozdano karty do głosowania wg listy obecności i przystąpiono do głosowania. Karty wrzucano 

do urny. 

 

19. Punkt obrad został zrealizowany wcześniej w punkcie 11.                

 

20. Odbyła się prezentacja IPA dotycząca inwestycji z wykorzystaniem energii odnawialnej. 

   Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił protokoły z wyboru Przewodniczącego 

Zarządu, członków zarządu Stowarzyszenia oraz Komisji Rewizyjnej. Protokoły załączono do 

protokołu obrad V Walnego Zgromadzenia. 

   Przewodniczący obrad oddał głos nowo wybranemu  Przewodniczącemu Zarządu 

Stowarzyszenia Panu Leszkowi Kulińskiemu, który podziękował za wybór i wyraził 

przekonanie o dobrej współpracy z członkami Zarządu, gratulując im również wyboru. Pan 

Franciszek Koszowski poinformował, że po ukonstytuowaniu się Komisja Rewizyjna wybrała 

go na Przewodniczacego. 

   Pani Elżbieta Wasiak – Burmistrz Tychowa wyraziła przekonanie o słuszności działania 

Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej i stwierdziła, że zastanawia się nad 

wstąpieniem do Stowarzyszenia.  

 

21. Projekt uchwały w sprawie budżetu Stowarzyszenia na 2012 rok przyjęty został 

jednogłośnie. 

 

22. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Stowarzyszenia na 2012 rok został przyjęty 

jednogłośnie. 

       Ponieważ został wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Pan Tomasz Koprowiak ogłosił     

       zamknięcie obrad V Walnego Zgromadzenia Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii  

      Odnawialnej, dziękując za udział gościom i członkom Stowarzyszenia. 

    Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

………………………………..                                             ………………………………. 

            Podpis protokolanta                                                  Podpis Przewodniczącego obrad                       

 


